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၁၈.၁.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၂၉၀ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၅၄၀၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၄၂/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၃၈/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၅၂.၅ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၃၄.၇က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၉၅.၈က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၄၀၆.၉က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၁၀၆.၂က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)   = ၂၂၆.၉၆က်ပ ္

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)    = ၂၁.၆၅၀က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ      = ၁၃၇.၂၈က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္          = ၃၇၄.၂၁က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္       = ၄၈.၅၁၇က်ပ္ 

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com 
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ဥေရာပေစ်းကြက္ရရိွသျဖင့္ ႏွမ္းမ်ိဳးစံုေစ်းေကာင္းေန 
ယခုေနာက္ပိုင္းတြင္ ျမန္မာ့ႏွမ္းသည္ ဓါတုေဗဒေဆးဝါးသုံးစြဲမႈနည္းလာျခင္း 
ေၾကာင့္ ဥေရာပေစ်းကြက္မွ ၀ယ္ယူလာၾကသည့္အတြက္ ယခုႏွစ္၌ ႏွမ္းေရာင္စံု 
ေစ်းကြက္တြင္ ေစ်းေကာင္းရရွိေနေၾကာင္း ျပည္တြင္းကုန္သြယ္မႈျမွင့္တင္ေရး 
ဦးစီးဌာနမွသိရသည္။ 
လက္ရွိ ျမန္မာျပည္မွ ႏွမ္းမ်ိဳးစုံကို အဓိကတင္ပို႔ေနရသည္ ဥေရာပႏုိင္ငံမ်ားမွာ UK ၊ 
ဂ်ာမဏီ ၊ နယ္သာလန္၊ ဂရိႏွင့္ပိုလန္တုိ႔ျဖစ္ၿပီး၊ ထုိႏိုင္ငံမ်ားမွႏွမ္းကို ယခင္ 
ကထက္ ပိုမိုဝယ္ယူလာသည့္အတြက္ ယခုအခါတြင္ ႏွမ္းမ်ိဳးစုံ၏ေစ်းမွာ ႏွစ္ဆခန္႔ 
အထိ ျမင့္တက္လာေၾကာင္းသိရသည္။ ဥေရာပမွာ ျမန္မာ့ႏွမ္းမ်ိဳးစုံက ေနရာ 
ေကာင္းရၿပီး အဓိကသံုးစဲြရတဲ့ အေၾကာင္းရင္းကလည္း ျမန္မာျပည္ ကထြက္တ့ဲ 
ႏွမ္းေတြက သဘာဝအတိုင္း ဓာတုေဗဒေဆးဝါးေတြမသံုးတ့ဲအတြက္ ႀကိဳက္ၾက 
တာဟု ျပည္တြင္းကုန္သြယ္မႈျမွင့္တင္ေရးဦးစီးဌာနမွ တာဝန္ရွိသူတစ္ဦးက 
ေျပာသည္။  
ၿပီးခဲ့သည့္ ၂၀၁၇ ခုႏွစ္အတြင္းက ဥေရာပေစ်းကြက္တြင္ ျမန္မာ့ႏွမ္းမ်ိဳးစုံ၏ 
ေစ်းႏႈန္းမွာ တစ္ပိႆာလွ်င္ ႏွမ္းျဖဴ ၂,၂၀၀ ၊ ႏွမ္းညိဳ ၂,၁၂၀ ခန္႔ ၊ ႏွမ္းနက္ ၂,၁၁၀ 
ရွိခဲ့ေသာ္လည္း၊ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္အတြင္း၌ ႏွမ္းျဖဴ တစ္ပိႆာ လွ်င္ ၄,၃၅၀ ၊ ႏွမ္းညိဳ 
၄,၀၂၀ ၊ ႏွမ္းနက္ ၅,၀၂၀ ေပါက္ေစ်းမ်ားရွိခဲ့ၿပီး ယခုႏွစ္တြင္လည္း ၿပီးခဲ့သည့္ 
၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ေစ်းႏႈန္းမ်ားထက္ ပိုမိုရရွိလာႏုိင္ေၾကာင္း ကုန္သည္မ်ားကဆုိသည္။ 
ဥေရာပဘက္ကို ဒီထက္ပုိေစ်းကြက္ေဖာက္ႏိုင္ရင္ ႏွမ္းစုိက္ေတာင္သူေတြ 
ပိုၿပီးအဆင္ေျပလာမွာပါ။ အခုလည္း ႏွမ္းလုပ္ငန္းရွင္ေတြက ဥေရာပေစ်းကြက္ဖက္ 
ထပ္ခ်ဲ႕ေနတယ္ဟု မႏၱေလးၿမိဳ႕မွ ႏွမ္းကုန္သည္ ဦးျမင့္ေဝကေျပာသည္။ 
ဥေရာပေစ်းကြက္တြင္ ေစ်းကြက္ရလာသည့္ ျမန္မာ့ႏွမ္းမိ်ဳးစုံကို ဥပေရာပႏုိင္ငံမ်ားရွိ 
စားေသာက္ဆိုင္မ်ားႏွင့္ မုန္႔ဖုတ္လုပ္ငန္းမ်ားတြင္ ပိုမုိအသုံးျပဳလာၾကေၾကာင္း 
သိရသည္။  
Source: http://www.amiamyanmar.com/detail.aspx?id=5763 
 

အခ်ိန္အခါမဟုတ္ ရြာသြန္းခ့ဲသည့္မုိးေၾကာင့္ ပဲထြက္ရိွႏႈန္းထိခုိက္ႏိုင္ 
မိုးစပါးအၿပီး စိုက္ထားသည့္ ပဲအမ်ိဳးမ်ိဳး အပြင့့္အဖူးထြက္ေပၚခ်ိန္တြင္ အခ်ိန္အခါ 
မဟုတ္ ရြာသြန္းခဲ့သည့္မိုးေၾကာင့္ ေရနစ္ျမဳပ္ျခင္းႏွင့္ အပြင့္ေၾကြျခင္းမ်ား ျဖစ္ေပၚ 
လ်က္ရွိေၾကာင္း ပဲစုိက္ပ်ိဳးေတာင္သူမ်ားကေျပာသည္။ 
မတ္ပဲ၊ ကုလားပဲနဲ႔ ပဲႀကီးသီးႏွံတုိ႔စိုက္ထားတာ တစ္လေက်ာ္ေက်ာ္၊ ႏွစ္လေလာက္ 
သက္တမ္းရေနပါၿပီ။ အခု အပြင့္ေတြ ပြင့္ခ်ိန္၊ အသီးေတြ စတင္သီးခ်ိန္မွာ 
အခ်ိန္အခါမဟုတ္ မိုးရြာတဲ့အတြက္ အပြင့္ေႂကြ၊ ေရေတြလည္း ျမဳပ္ခဲ့တယ္။ အရင္ ၂ 
ႏွစ္ေလာက္က ဒါမ်ိဳးတစ္ခါ ျဖစ္ဖူးတယ္။ ေနာက္ဆက္တြဲ အထြက္ႏႈန္းပိုင္း ထိခိုက္ 
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ခဲ့တယ္။ အခုလည္း တခ်ိဳ႕အပင္ေတြ ေသကုန္တာရွိတယ္။ က်န္တဲ့ အပင္ေတြကုိပ ဲ ေမ်ွာ္ရေတာ့မွာ။ ေနာက္ 
ဆက္တြဲပိုးက်မယ့္ အႏၲရာယ္ကုိလည္း စိတ္ပူေနရတယ္ဟု ေနျပည္ေတာ္၊ တပ္ကုန္းၿမိဳ႕နယ္ရိွ ပဲစိုက္ေတာင္သူ 
ဦး၀င္းေဆြကေျပာသည္။ 
 

တုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္မ်ားတြင္ ယခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီ ၅ ရက္မွ 
၉ ရက္အထိ အခ်ိန္အခါမဟုတ္ မိုးရြာသြန္းမႈေၾကာင့္ စိုက္ခင္း 
အခ်ိဳ႕ ပ်က္စီးမႈမ်ားရွိေနၿပီး ျပန္လည္စိုက္ပ်ိဳးရန္ အခ်ိန္မမီွ 
ႏုိင္ျခင္းေၾကာင့္ ေႏြးစပါးစိုက္ပ်ိဳးမႈကုိသာ အားထားရေတာ့မည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း ေတာင္သူမ်ားကဆုိသည္။ 
'မုိးစပါးသိမ္းၿပီး ေဆာင္းသီးႏံွ စိုက္ပ်ဳိးထားတာပါ။ အခင္းထဲ 
၀င္သြားတဲ့ ေရေတြကုိေတာ့ ေျမာင္းသြယ္ေဖာက္ ထုတ္ေနေပ 
မယ့္လည္း အပင္ေတြေသတာေတြ႕ရတယ္။ ေနာက္ အခု 
အခ်ိန္က ပဲႀကီးအပြင့္ခ်ိန္ဆုိေတာ့ အပြင့္ေတြ ထိခိုက္မႈမ်ားရင္ 
ပိုးက်လာမွာျဖစ္သလုိ အထြက္ႏႈန္းမွာလည္း က်ဆင္း လာဖို႔ပဲ 

ရွိတယ္ဟု ဧရာ၀တီတိုင္းေဒသႀကီး၊ ကန္ႀကီးေထာင့္ၿမိဳ႕နယ္ရွိ ပဲစုိက္ေတာင္သူတစ္ဦးျဖစ္သူ ကုိျမတ္လင္းကေျပာသည္။ 
ယင္းအျပင္ ဇန္နဝါရီလ ပထမပတ္အတြင္းက ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး၊ ျမစ္ဝကြ်န္းေပၚေဒသမ်ားႏွင့္ ရခိုင္ကမ္း႐ိုးတန္း 
ေတာင္ပိုင္းအနီးတြင္ ေလဖိအားနည္းရပ္ဝန္းတစ္ခုျဖစ္ေပၚခဲ့ၿပီး သက္ေရာက္မႈအျဖစ္ ျမန္မာႏိုင္ငံအလယ္ပိုင္းႏွင့္ 
ျမစ္ဝကြ်န္းေပၚေဒသတုိ႔တြင္ ေနရာအႏွံ႔ အခ်ိန္အခါမဟုတ္မိုးရြာသြန္းခဲ့ေၾကာင္း မိုးေလဝသႏွင့္ဇလေဗဒ ၫႊန္ၾကားမႈဦးစီး 
ဌာနမွ သတင္းထုတ္ျပန္ထားသည္။ 
လက္ရွိ ပဲမ်ဳိးစုံစုိက္ဧကမ်ားအနက္ ၆၆ ရာခိုင္ႏႈန္းတြင္ မတ္ပဲ၊ ပဲတီစိမ္းႏွင့္ ပဲစင္းငုံတုိ႔ကုိ စိုက္ပ်ဳိးၾကၿပီး က်န္ ၃၄ 
ရာခိုင္ႏႈန္းမွာ ပဲတီစိမ္း၊ ပဲလြန္း၊ ကုလားပဲ၊ ပဲပုပ္၊ စားေတာ္ပဲႏွင့္ အျခားပဲမ်ားအား စိုက္ပ်ဳိးၾကလ်က္ရွိသကဲ့သို႔ စစ္ကုိင္းတုိင္း 
ေဒသႀကီး၊ မႏၱေလးတုိင္းေဒသႀကီးႏွင့္ မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးတုိ႔တြင္ ပဲမ်ဳိးစုံ စုစုေပါင္းစိုက္ဧက၏ ၅၄ ရာခိုင္ႏႈန္းကို 
စိုက္ပ်ဳိးလ်က္ရွိေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: http://www.amiamyanmar.com/detail.aspx?id=5764 

ျမန္မာကို ကမာၻလွည့္လာေရာက္မႈ ၃ ရာခုိင္ႏႈန္းျမင့္တက္ခ့ဲ 
 
ျမန္မာႏုိင္ငံကုိ ၿပီးခဲ့တဲ့ႏွစ္ထဲ လာေရာက္လည္ပတ္ၾကတဲ့ 
ကမၻာလွည့္ခရီးသြားဦးေရ ျမင့္တက္ခဲ့တယ္လုိ႔ ဟုိတယ္နဲ႔ 
ခရီးသြားလာေရး၀န္ႀကီးဌာနက ေျပာဆုိလုိက္ပါတယ္။ 
ၿပီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၈ ဒီဇင္ဘာမွာ ကုန္ဆံုးသြားတဲ့ ၁၂ လတာ 
ကာလအတြင္း ျမန္မာႏိုင္ငံကို လာေရာက္လည္ပတ္သူ 
ခရီးသြားဦးေရဟာ ၃ % အထိ ျမင့္တက္ခဲ့တဲ့အတြက္ 
ခရီးသြားဦးေရ ၁ ဒႆမ ၄ သန္း ရွိခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္။ ၿပီးခဲ့တ့ဲ 
၂၀၁၇ တုန္းက ျမန္မာႏုိင္ငံကုိ လာေရာက္လည္ပတ္သူဦးေရ 
၁ ဒသမ ၁ သန္းသာရွိခဲ့တာပါ။  

ျမန္မာႏိုင္ငံကုိ မႏွစ္က အမ်ားဆံုးလာေရာက္လည္ပတ္ခဲ့တဲ့ ႏုိင္ငံကေတာ့ အေမရိကန္ျဖစ္ၿပီး၊ ၆ ေသာင္း ၅ ေထာင္ေက်ာ္ 
ရွိခဲ့တာပါ။ ဒုတိယအမ်ားဆုံးကေတာ့ ဥေရာပႏုိင္ငံေတြျဖစ္ၾကတဲ့ ျပင္သစ္၊ ၿဗိတိန္နဲ႔ ဂ်ာမနီျဖစ္ပါတယ္။ အာရွကဆုိရင္ေတာ့ 
ျမန္မာႏုိင္ငံကုိ လာေရာက္လည္ပတ္သူ ၁ သန္းေက်ာ္ရွိခဲ့တာပါ။ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံက အမ်ားဆုံးျဖစ္ၿပီး၊ ထုိင္း၊ ဂ်ပန္၊ 
ေတာင္ကုိရီးယားနဲ႔ စကၤာပူႏုိင္ငံေတြက ျဖစ္ၾကပါတယ္။ ျမန္မာႏုိင္ငံမွာ ႏုိင္ငံေရးျပႆနာေတြအျပင္ ေဒၚလာေစ်း 
မတည္ၿငိမ္မႈနဲ႔ ေရႀကီးမႈလုိ သဘာ၀ေဘးအႏၱရာယ္ေတြရွိခဲ့ေပမဲ့ ကမၻာလွည့္ခရီးသြားဦးေရကေတာ့ ျမင့္တက္လာ 
ေနတာလည္းျဖစ္ပါတယ္။ 
Source: https://www.facebook.com/rfaburmese/ 
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အေပါင္ပစၥည္းမပါတ့ဲ ေခ်းေငြအတုိးႏႈန္းကုိ ၁၆ ရာႏႈန္းထက္ပုိမယူဖုိ႔ ဗဟုိဘဏ္ထုတ္ျပန္ 

ပုဂၢလိကဘဏ္ေတြအေနနဲ႔ အာမခံပစၥည္းမပါဘ ဲ ေခ်းတဲ့ 
ေခ်းေငြကုိ ဗဟိုဘဏ္အတုိးႏႈန္းအထက္ ၆ ရာႏႈန္း ေပါင္းၿပီး 
အျမင့္ဆံုးအတိုးႏႈန္းအေနနဲ႔ ၁၆ ရာခိုင္ႏႈန္းထက္ ပိုမေကာက္ခံ 
ရဘူးလုိ႔ ႏိုင္ငံေတာ္ဗဟုိဘဏ္က ဇန္နဝါရီ ၁၅ ရက္ေန႔မွာ 
ထုတ္ျပန္လုိက္ပါတယ္။ 
ဒီလို အာမခံ ေပါင္ပစၥည္းမပါတဲ့ေခ်းေငြကုိ အျမင့္ဆုံး ၁၆ 
ရာခိုင္ႏႈန္းဆုိတဲ့ အတုိးႏႈန္းသတ္မွတ္ခ်က္ဟာ ေခ်းေငြအေပၚ 
ေကာက္ခံရမယ့္အတုိးႏႈန္း စီမံခန႔္ခြဲမႈစရိတ္၊ ကတိခံေၾကး 
အားလံုးအပါအဝင္ကိုဆုိလိုတာျဖစ္ၿပီး မည္သည့္နည္းနဲ႔မဆို 
အျမင့္ဆံုးအတိုးႏႈန္းကိုေက်ာ္လြန္ၿပီး မေကာက္ခံရဘူးလုိ႔လည္း 

ထုတ္ျပန္ခ်က္မွာပါဝင္ပါတယ္။ အေပါင္ပစၥည္းပါတဲ့ ေခ်းေငြအတြက္ေတာ့ အျမင့္ဆံုးအတုိးႏႈန္းအေနနဲ႔ ၁၃ ရာႏႈန္းအထိပဲ 
ေကာက္ခံရမွာျဖစ္တယ္လို႔လည္း သိရပါတယ္။ ဒီထုတ္ျပန္ခ်က္ဟာ လာမယ့္ေဖေဖာ္ဝါရီ ၁ရက္ေန႔ကစၿပီး အက်ဳံးဝင္မွာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ 
Source: https://www.bbc.com/burmese 
 

ျမန္မာမွတင္သြင္းမည့္ ဆန္လံုးရွည္ကို အီးယူက သြင္းကုန္အခြန္ျပန္ေကာက္မည္ 
 

ျမန္မာႏုိင္ငံမွ တင္သြင္းမည့္ ဧည့္မထဆန္ 
အမ်ိဳးအစား ဆန္လုံးရွည္ကို ယေန႔ (ဇန္န၀ါရီ ၁၈ 
ရက္)  က စတင္၍ သြင္းကုန္အခြန္ ျပန္လည္ 
ေကာက္ခံမည္ဟု ဥေရာပသမဂၢ အဖြဲ႕(အီးယူ) က 
ထုတ္ျပန္ ၏ေၾကညာသည္။ 
ျမန္မာႏုိင္ငံမွ တင္သြင္းမည့္ ဆန္ကို ပထမႏွစ္တြင္ 
တစ္တန္လွ်င္ ၁၇၅ ယူ႐ုိ (ကန္ေဒၚလာ၂၀၀ 
ေက်ာ္) အခြန္သတ္မွတ္ကာ ဒုတိယႏွစ္တြင္ 
ယင္းထက္ေလ်ာ့၍ ယူ႐ုိ ၁၅၀ ႏွင့္တတိယႏွစ္တြင္ 

၁၂၅ ယူ႐ိုအခြန္သတ္မွတ္ေကာက္ခံမည္ျဖစ္သည္။ 
ႏုိင္ငံေရး၊ လူ႔အခြင့္အေရးကို ဦးတည္ထားေသာ အီးယူအဖြဲ႕အစည္းသည္ ယခုတစ္ႀကိမ္တြင္ အဖြဲ႕၀င္ႏုိင္ငံမ်ား၏ ကုိယ္က်ိဳး 
စီးပြားကို ဦးတည္ျခင္းျဖစ္သည္။ အီးယူအဖြဲ႕အတြင္း စပါးစိုက္ပ်ိဳးသည့္ အီတလီ၊ စပိန္ႏုိင္ငံတို႔က GSP အခြင့္ အေရးျဖင့္ 
တင္သြင္းလာေသာ ဆန္မ်ားႏွင့္ ယွဥ္ၿပိဳင္မေရာင္းႏုိင္ျခင္းက စတင္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း စီးပြားေရးလုပ္ငန္းရွင္အခ်ိဳ႕က 
ေျပာသည္။ 
သြင္းကုန္ အခြန္သက္သာခြင့္ေၾကာင့္ GSP အခြင့္အေရးျဖင့္ တင္သြင္းထားေသာဆန္မ်ားက အီးယူအဖြဲ႕၀င္ 
ဆန္စားသံုးသည့္ႏိုင္ငံမ်ားတြင္ ေစ်းႏႈန္းသက္သာသည့္ အခြင့္အေရးကို ရယူႏုိင္သည္ဟု ၎တို႔ကေျပာသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံမွ 
ဥေရာပႏုိင္ငံမ်ားသုိ႔ ေရာင္းခ်ေနသည့္ ဆန္ရွည္တစ္တန္ေစ်းႏႈန္းကို ကန္ေဒၚလာ ၃၀၀ မွ ၃၅၀ အၾကား သတ္မွတ္ထားရာ 
အခြန္ႏႈန္းထပ္မံေပါင္းထည့္ပါက ေရာင္းခ်ႏိုင္မည္မဟုတ္ေၾကာင္း ျမန္မာႏုိင္ငံဆန္စပါးအသင္းခ်ဳပ္ ဗဟိုအလုပ္အမႈေဆာင္ 
ဦးမ်ိဳးသူရေအးကေျပာသည္။ ဥေရာပႏုိင္ငံမ်ားသုိ႔ ျမန္မာႏုိင္ငံမွ ဆန္၊ ေပါင္းဆန္ႏွင့္ ဆန္ကြဲတစ္ႏွစ္လွ်င္ တန္ခ်ိန္ 
ေလးသိန္းမွ ငါးသိန္းအၾကား တင္ပုိ႔ရာတြင္ အခြန္ျပန္ေကာက္မည့္ ဆန္အမ်ိဳးအစားက တန္ခ်ိန္တစ္သိန္းခန္႔သာရွိသည္ဟု 
ျမန္မာႏုိင္ငံဆန္စပါးအသင္းခ်ဳပ္ တြဲဖက္အတြင္းေရးမွဴး ဦးလူေမာ္ျမင့္ေမာင္ကေျပာသည္။ ၂၀၁၃ ကစတင္ၿပီး 
ေျခာက္ႏွစ္ၾကာခံစားခဲ့ရေသာ အီးယူ၏ အခြန္သက္သာခြင့္ (GSP) ဆံုး႐ႈံးရျခင္းက ျမန္မာ့ဆန္စပါးေလာကအတြက္ 
ကာလတိုအတြင္း ႀကီးမားသည့္ အခက္အခဲမျဖစ္ႏိုင္ေၾကာင္း ျပည္ပသို႔ဆန္တင္ပုိ႔သူမ်ားကေျပာသည္။ ျပည္ပဆန္တင္ပုိ႔မႈ 
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စံခ်ိန္သစ္တင္ခဲ့ၿပီး ေနာက္တစ္ႏွစ္တြင္ ျမန္မာႏုိင္ငံမွ ျပည္ပဆန္တင္ပုိ႔မႈက ေလ်ာ့က်ေနသည္။ ျပည္ပသုိ႔ ဆန္တန္ခ်ိန္ ၂ 
ဒသမ ၅ သန္းခန္႔သာ တင္ပုိ႔ႏုိင္မည္ဟု ျမန္မာႏုိင္ငံဆန္စပါးအသင္းခ်ဳပ္အဖြဲ႕၀င္အခ်ိဳ႕က ႀကိဳတင္ခန္႔မွန္းထားသည္။ 
နယ္စပ္မွ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသို႔ တင္ပုိ႔ႏိုင္မႈေလ်ာ့က်ျခင္းက ျပည္ပဆန္တင္ပုိ႔မႈကို ထိခုိက္ေစသည္ဟု ၎တုိ႔ကေျပာသည္။ 
အာဖရိကႏုိင္ငံမ်ား၊ အီးယူအဖြဲ႕၀င္ႏုိင္ငံအခ်ိဳ႕ႏွင့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံတုိ႔က ျမန္မာႏုိင္ငံ၏ အဓိကျပည္ပဆန္ တင္ပုိ႔ေနရသည့္ 
ႏုိင္ငံမ်ားျဖစ္သည္။ အရည္အေသြး အားနည္းသည့္ဆန္မ်ားကို အာဖရိကႏုိင္ငံမ်ားသို႔ အဓိကေရာင္းခ်ၿပီး အရည္ 
အေသြးျမင့္ဆန္ကို အီးယူအဖြဲ႕၀င္ ႏုိင္ငံအခ်ိဳ႕သို႔ ေရာင္းခ်ခ့ဲသည္။ အီးယူအဖြဲ႕၀င္ႏုိင္ငံမ်ားသုိ႔ ေရာင္းခ် ႏုိင္ျခင္းကလည္း 
ကုန္သြယ္မႈ အထူးအခြင့္အေရး ရရွိခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ဆိုသည္ကို ဆန္စပါးက႑မွ ဦးေဆာင္ေနသူမ်ားက ေျပာသည္။ ထို႔အျပင္ 
တစ္ႏုိင္ငံခ်င္းစီ၏ အရည္အေသြးသတ္မွတ္ခ်က္ျမင့္မားမႈက ျမန္မာႏုိင္ငံမွ တင္ပို႔ေသာဆန္အရည္အေသြးကိုတုိးျမင့္ေစ 
သည္။ ျပည္ပသို႔ ဆန္စတင္ပုိ႔ခြင့္ရၿပီး ဆယ္စုႏွစ္ တစ္ခုေက်ာ္အထိ ျမန္မာအေခၚ ၂၅ မွတ္ဧည့္မထဆန္ အမ်ိဳးအစားကုိသာ 
အမ်ားဆံုးတင္ပုိ႔ႏုိင္ခဲ့ေသာ ျမန္မာႏုိင္ငံအတြက္ အီးယူ GSP က အရည္အေသြးပုိင္း ျမႇင့္တင္ေရးကူညီႏုိင္ခဲ့သည္။ 
ေစ်းကြက္ရရွိလာျခင္းေၾကာင့္ ဆန္စက္ပိုင္းဆုိင္ရာ အရည္အေသြး ျမႇင့္တင္လာႏိုင္ၿပီး စပါးႀကိတ္ခြဲမႈ အပိုင္းတြင္လည္း 
ေလလြင့္မႈနည္းေအာင္ ေဆာင္ရြက္လာႏုိင္သည္ဟု ဆန္စပါးကြၽမ္းက်င္သူ အခ်ိဳ႕ကဆုိထားသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/147710 
 

ထား၀ယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ လုပ္ငန္းျပန္လည္စတင္ႏိုင္ရန္ အီတာလ်ံ−ထိုင္းကုမၸဏီကုိ                  
မၾကာမီလုပ္ကုိင္ခြင့္ေပးမည္ 

ထား၀ယ္အထူးစီးပြားဇုန္ ျပန္လည္စတင္ႏိုင္ရန္ အီတာလ်ံ-ထုိင္းကုမၸဏီကုိ မၾကာမီလုပ္ငန္း စတင္လုပ္ကိုင္ခြင့္ (NTP) 
ေပးရန္ စီစဥ္ေနေၾကာင္း ထား၀ယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ စီမံခန္႔ခြဲမႈေကာ္မတီ ဒုတိယဥကၠ႒ ေဒါက္တာျမင့္ဆန္းကေျပာသည္။ 
ထား၀ယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ အက်ယ္အ၀န္းဧက ၄၈,၀၀၀ (၁၉၆ စတုရန္းကီလုိမီတာ) မွ ဧက ၆,၆၀၀ ေက်ာ္ (၂၇ စတုရန္း 
ကီလုိမီတာ) ကို လုပ္ကုိင္ခြင့္ ေပးအပ္မည္ျဖစ္ၿပီး စီမံကိန္းကိုးခု လုပ္ကုိင္ခြင့္ရမည္ျဖစ္သည္။ NTP ေပးဖုိ႔ ေနာက္ဆုံး 
က်န္တဲ့ ေျမငွားဖုိ႔ ႇိေနတာ ၿပီးေသးဘူး။ ညႇိႏႈိင္းၿပီးရင္ ေပးသြားမယ္။ ကုမၸဏီက NTP ေပးၿပီးလုိ႔မွ မလုပ္ႏိုင္ေသးဘူးဆုိရင္ 
ေျမျပန္သိမ္းပါ့မယ္’’ဟု ေဒါက္တာျမင့္ဆန္းက ေျပာသည္။ 
ထား၀ယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ကုိ ၂၀၀၈ တြင္ စတင္ခဲ့ၿပီး ေျမဧရိယာတစ္ခုလုံးကုိ အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီက လုပ္ကုိင္ခြင့္ 
ရခဲ့ေသာ္လည္း လုပ္ငန္းလုပ္ကုိင္ႏိုင္ျခင္းမရွိ၍ ကုမၸဏီႏွင့္ျမန္မာအစုိးရၾကားညႇိႏႈိင္းကာ ၂၀၁၅ တြင္ ဧက ၆,၆၀၀ သာ 
ေပးရန္ ျမန္မာအစိုးရကဆံုးျဖတ္ခဲ့သည္။ လက္ရွိတြင္ အထူးစီးပြားေရးဇုန္ စီမံကိန္းစတင္ႏုိင္ရန္ ထိုင္းနယ္စပ္မွ 
အထူးစီးပြားေရးဇုန္သြားသည့္ ႏွစ္လမ္းသြားလမ္းမကုိ အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီအား ေဖာ္ေဆာင္ခြင့္ေပးထားသည္။ 
ဘ႑ာေရးအခက္အခဲေၾကာင့္ စီမံကိန္းရပ္ဆိုင္းခဲ့သည့္ ထား၀ယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ကုိ ၂၀၁၅ ဇူလုိင္တြင္ 
စီမံကိန္းျပန္လည္စတင္ရန္ ျမန္မာ-ထိုင္း-ဂ်ပန္ သံုးႏုိင္ငံ အစိုးရခ်င္းေဆြးေႏြးၿပီး၊ ဂ်ပန္အစုိးရက စီးပြားေရးဇုန္အပါအ၀င္ 
ထား၀ယ္ေဒသဖံြ႕ၿဖိဳးေရး ကန္ေဒၚလာ သန္း ၈၀၀ ေက်ာ္ထုတ္ေခ်းရန္သေဘာတူခဲ့သည္။ 
အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီက ေငြေၾကးမတတ္ႏုိင္ျခင္းေၾကာင့္ ထား၀ယ္အထူးစီးပြားေရးဇုန္ အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ 
ေႏွာင့္ေႏွးေနၿပီး ကုမၸဏီကုိ အစားထိုးပါက ေလ်ာ္ေၾကးကန္ေဒၚလာ သန္း ၁၃၀ ေပးရမည္ဟု စီးပြားေရးႏွင့္ 
ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာန ဒုတိယ၀န္ႀကီးဦးေအာင္ထူးကေျပာထားသည္။ 
အရင္ခ်ဳပ္ထားတဲ့ စာခ်ဳပ္ေတြကုိ ျပန္ဖ်က္ရတာ ဥပေဒေၾကာင္းအရ ခက္ခဲပါတယ္။ ဒါကုိ ခ်ိန္ဆၿပီးစဥ္းစားေနရတယ္။ 
သေဘာတူထားတာက အီတာလ်ံ-ထုိင္းက ကိုယ္ပုိင္ဆႏၵအရ သူတို႔ထြက္သြားရမယ္။ ေနာက္ကုမၸဏီက လက္လဲႊယူရမယ္။ 
ထိုစီမံကိန္းတြင္ လမ္းခင္းေရးႏွင့္ေဒသခံမ်ား ျပန္လည္ေနရာခ်ထားေရး အီတာလ်ံ-ထိုင္းကုမၸဏီက ကန္ေဒၚလာသန္း ၁၃၀ 
ေက်ာ္ဖိုး ရင္းႏွီးထားသည္ဟု ဦးေအာင္ထူးကဆိုသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/147709 
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စက္သံုးဆီအရည္အေသြးႏွင့္ အျခင္အတြယ္မမွန္သည့္ဆိုင္မ်ားကုိ ေထာင္ေျခာက္လထိခ်ႏိုင္ေသာ  

ဥပေဒျဖင့္ အေရးယူမည္ 
 ပုဂၢလိက စက္သံုးဆီအေရာင္းဆုိင္မ်ားတြင္ ဆီသတ္မွတ္အရည္အေသြးႏွင့္ အျခင္အတြယ္ျပည့္၀မွန္ကန္မႈမရွိပါက 
ေထာင္ဒဏ္၊ ေငြဒဏ္ခ်မွတ္ႏုိင္ေသာ ဥပေဒျဖင့္အေရးယူမည္ဟု ျမန္မာ့ေရနံထြက္ပစၥည္းေရာင္း၀ယ္ေရးလုပ္ငန္း ဒုတိယ 
ၫႊန္ၾကားေရးမွဴး ဦးလေရာ္ကေျပာသည္။ 
ေရနံႏွင့္ေရနံထြက္ပစၥည္းဆိုင္ရာ ဥပေဒပုဒ္မ ၃၁ ပုဒ္မခဲြ (င) အရ လိုင္စင္ရရွိသူ မည္သူမွ် ‘စံခ်ိန္ စံၫႊန္း၊ အရည္အေသြးႏွင့္ 
အျခင္အတြယ္ ျပည့္၀မွန္ကန္မႈမရွိေသာ ေရနံႏွင့္ေရနံထြက္ပစၥည္းမ်ားကို ျဖန္႔ျဖဴးေရာင္းခ်ျခင္း မျပဳရဆိုသည့္ တားျမစ္ခ်က္ 
အား ေဖာက္ဖ်က္ပါက ေျခာက္လထက္ မပုိေသာ ေထာင္ဒဏ္ျဖစ္ေစ၊ အနည္းဆံုး က်ပ္ငါးသိန္းမွ အမ်ားဆံုး က်ပ္သိန္း ၅၀ 
အထိ ေငြဒဏ္ျဖစ္ေစ၊ ဒဏ္ႏွစ္ရပ္စလုံးျဖစ္ေစ အေရးယူေဆာင္ရြက္ျခင္းခံရမည္’ဟု ေဖာ္ျပထားသည္။ 
လက္ရွိတြင္မူ တစ္ႏုိင္ငံလံုးရွိ ပုဂၢလိကစက္သံုးဆီမ်ားကုိ စစ္ေဆးႏုိင္ရန္ တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္မ်ား၌ ေရနံႏွင့္ 
ေရနံထြက္ပစၥည္းဆိုင္ရာလုပ္ငန္းမ်ား ထိန္းသိမ္းႀကီးၾကပ္ေရးေကာ္မတီက Mobile Fuel Lab ေမာ္ေတာ္ယာဥ္မပါဘ ဲ
ေရွာင္တခင္၀င္ေရာက္စစ္ေဆး၍ စက္သံုးဆီနမူနာမ်ားကို သက္ဆိုင္ရာဓာတ္ခဲြခန္းမ်ားသုိ႔ေပးပို႔ကာ ယခုထက္ ပိုမိုတိုးခ ဲ်႕ 
စစ္ေဆးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ဦးလေရာ္ကေျပာသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/147696 
 

Thura News Views 
EU to reinstate duties on Myanmar and Cambodia rice  
The European Commission(EU) has said it will reinstate duties on rice from Myanmar and 
Cambodia to protect their own farmers. This comes after a surge in cheaper imports from the 
Southeast Asian countries in recent years. “An investigation has confirmed a significant increase 
of imports of Indica rice from Cambodia and Myanmar into the European Union that has caused 
economic damage to European producers,” the Commission said in a statement, according to an 
AFP story. “The European Commission has therefore decided today to re-introduce import duties 
that will be steadily reduced over a period of three years”. Beginning last week, it said it is 
applying a duty of 175 euros (US$ 200) per tonne of Indica in the first year. The duty will fall to 
150 euros per tonne in the second year and 125 euros per tonne in the third. In an investigation 
con-ducted last year, the Commission said it found that Indica rice imports from Myanmar and 
Cambodia increased by 89 percent in the last five seasons. It was added that “prices were 
substantially lower than those over the EU market”. As a result, European producers saw their 
market share in the EU market fall from 61 percent to 29 percent, the report said.  
Tourism bylaws to be released soon by the Ministry  
Tourism bylaws setting out the rules and regulations for the industry could be released this 
month by the Ministry of Hotels and Tourism. Parliament approved a new Tourism Law last year, 
and since then has been working on the new by-laws. The changes include allowing tourism 
businesses to apply for licences through the regional or state tourism committees. According to 
an article in the Myanmar Times, those who want to operate guest houses will also be able to 
apply for a three-year licence. “Tourism is a business that could be held back by too much 
centralization, that is why regions and states will issue licences under the new law,” U Tint 
Thwin, a retired director general from the ministry was quoted as saying. 
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Zingo raises funds for expansion across the region  
Ko Shwe Ventures, the company behind the oral health product Zingo, has raised US$ 350,000 of 
seed funding. The funding from international investors will be used to expand its products across 
the region. According to an article in the Myanmar Times, the company has spent three years 
conducting research and clinical trials for Zingo. The chewing gum and mouthwash is designed to 
address the high amount of chewing betel nut across the country. The company will use the 
latest funds to expand its presence in other parts of Southeast Asia. There are 600 million betel 
users in the region which Zingo can target, the article said. Ko Shwe founder Mr Sam Glatman 
said that the funds will allow Zingo to expand “in Myanmar and beyond, as well as [fund] further 
product development”. In December, Zingo was awarded best in innovation for the Young 
Entrepreneurs Awards 2018, by the French Chamber of Commerce in My-anmar.  
Myanmar-focused investment fund to be launched  
Singaporean firm Ascent Capital Partners has launched a private equity fund focusing on 
Myanmar businesses in a range of sectors. Partners include a Myanmar firm, as well as a number 
of other high-profile investors. The Ascent Myanmar Growth Fund (AMGF) will also include U 
Aung Moe Kyaw, founder of Myanmar Distillery Co, Singaporean businessman Tony Chew, 
Singapore’s state-run Temasek, JG Summit Holdings from the Philippines and the Asian 
Development Bank (ADB). A report said that the fund will target Myanmar companies who 
operate in the areas of education, financial services, healthcare, technology, media and 
telecommunications. “These firms will be market leaders, or have the potential to be market 
leaders in the future,” Mr Lim Chong Chong, founder and managing partner of Ascent Capital 
Partners, was quoted as saying. “We aim to take the companies to the next level of growth such 
as launching new products or services or expansion,” he said. The AMGF is aiming to spend 
about US$ 100 million on between 10 and 15 investments. 
Source: Thura Swiss News (Issue 349 Jan 17, 2019) 
 
STOCK    EXCHANGE  (18.1.2019) 
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